
Protokół  Nr LXXII/2024 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 28 marca 2024 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

LXXII (72) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 28 marca 2024 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 11 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Magdalena Bugiel i Magdalena Papierkiewicz. 

Radna Karolina Fornal przybyła na obrady w pkt 3 porządku sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powitał Burmistrza Bornego Sulinowa Dorotę 

Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika Gminy Lidię Ławrukajtis, 

Sekretarza Gminy Beatę Czarnecką-Herbaczewską, Radcę prawnego Tomasza Wilickiego, 

Dyrektora Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie Paulinę Undrych-Matkowską, 

Dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie Annę Gałązkę, Dyrektora Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie Mariolę Siniarską, obecnych 

przewodniczących jednostek pomocniczych gminy, radnych oraz wszystkich, którzy oglądają 

obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu „Wnioski 

o zmianę porządku obrad sesji”. Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy radni i zapytał, 

czy ktoś chce zgłosić wnioski w sprawie zmiany porządku sesji. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska zgłosiła wniosek o wprowadzenie do porządku sesji w pkt 17 

„Podjęcie uchwał w sprawach” projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych i ustalenia ich przebiegu - jako ppkt 15. Powiedziała, że projekt uchwały dotyczy 

zaliczenia do kategorii dróg gminnych 5 dróg o znaczeniu lokalnym w miejscowości Łubowo nie 

zaliczonych do innych kategorii, stanowiących uzupełnienie sieci dróg służących miejscowym 
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potrzebom. Projekt uchwały nie był opiniowany przez komisje Rady Miejskiej. W dniu dzisiejszym 

został przesłany radnym za pośrednictwem platformy bornesulinowo.sesja.pl. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku sesji w pkt 17 „Podjęcie uchwał w sprawach” 

projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu 

jako ppkt 15: 

 za głosowało 11 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Wniosek został przyjęty. 

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 28 marca 2024 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr 71/2024 z 8.02.2024 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2023 rok (w 

tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2024 roku. 

9. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2023 rok 

(w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji 

imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2024 roku. 
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10. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 

2023 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

11. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2023 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

12. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Borne Sulinowo za rok 2023. 

13. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Ofiar 

Przemocy w 2023 roku. 

14. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023. 

15. Raport z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku. 

16. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb Sądu Rejonowego w 

Szczecinku w zakresie wykonywania prac społecznych przez nieletnich oraz informacja o 

podmiotach, na rzecz których w roku 2024 mogą być wykonywane przez nieletnich prace 

społeczne. 

17. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Bornego Sulinowa; 

2) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku na kadencję 2024-2027; 

3) wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Rady Społecznej przy Zespole Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie; 

4) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy budynku po byłej hydroforni o powierzchni 30 m2 wraz z 

częścią nieruchomości gruntowej o powierzchni 60 m2 z nieruchomości oznaczonej działką 

nr 48/3 w miejscowości Silnowo); 

5) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy części nieruchomości gruntowej o powierzchni 2500 m2 z 

nieruchomości oznaczonej działką nr 87/119 w miejscowości Borne Sulinowo); 

6) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 409/7 w 

miejscowości Krągi); 
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7) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo (dotyczy części budynku użyteczności publicznej o powierzchni 

519,50m2 wraz z gruntem o powierzchni 2721,51m2 z nieruchomości gruntowej 

zabudowanej oznaczonej działką nr 3/36 przy ul. Szpitalnej w miejscowości Borne 

Sulinowo); 

8) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Jeleń (ul. Leśna); 

9) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Piława (ul. Kasztanowa); 

10) uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2024; 

11) zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

12) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2024 rok; 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2024; 

14) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2024-2039; 

15) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

18. Interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Ustalenie terminu następnej sesji. 

21. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu poprzedniej Sesji Rady Miejskiej (Nr LXXI/2024 z 

8.02.2024 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokół poprzedniej Sesji Rady 

Miejskiej był wyłożony do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, 

czy są uwagi do protokołu Nr LXXI/2024 z 8.02.2024 r. 
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Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

W trakcie trwania obrad przybyła radna Karolina Fornal – aktualnie w sesji uczestniczyło 12 

radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem protokołu Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr LXXI/2024 z 8.02.2024 r.: 

 za głosowało 12 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Protokół Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr LXXI/2024 z 8.02.2024 r. został przyjęty. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, na którym: 

1. Oceniono działalność, w tym wykonania planów finansowych za 2023 rok poniższych 

jednostek: 

1) Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie, 

2) Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie, 

3) Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie, 

4) Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie. 

2. Zapoznano się z informacjami o planach kształtowania się przyszłej stawki opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych oraz o stanie przygotowania i realizacji zadań inwestycyjnych 

przyjętych w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2024 rok. 



6 

 

3. Zaopiniowano projekty uchwał będące przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

zwołanej na dzień 28 marca 2024 r., w tym projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne 

Sulinowo na rok 2024. 

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco:  

1. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie w 2023 roku, realizacja zadań własnych i zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

2. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 

2023 r., realizacja zadań statutowych. 

3. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2023 rok 

(w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, działania w zakresie organizacji 

imprez, realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2024 roku. 

4. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2023 rok (w 

tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic wiejskich, działania w zakresie 

kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i planowana 

działalność w 2024 roku. 

5. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Ofiar Przemocy w 2023 roku. 

6. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023. 

7. Zaopiniowanie raportu z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku. 

8. Zaopiniowano projekty uchwał w zakresie działania komisji, będące przedmiotem sesji 

zwołanej na 28 marca 2024 r., w tym projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne 

Sulinowo na rok 2024. 

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, na których przeprowadziła kontrolę w Urzędzie 

Miejskim w Bornem Sulinowie. Przedmiotem kontroli była realizacja przedsięwzięć 

zaplanowanych do realizacji na 2023 rok w ramach funduszu sołeckiego oraz ich zgodność z 

ustawą o funduszu sołeckim. 
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Komisja skarg, wniosków i petycji odbyła jedno posiedzenie, którego tematem było rozpatrzenie 

skargi na działalność Burmistrza Bornego Sulinowa związaną z przydziałem lokalu socjalnego z 

zasobów Gminy Borne Sulinowo. Wypracowane przez komisję stanowisko odnośnie 

rozpatrywanej skargi stanowi załącznik do projektu uchwały ujętego w porządku dzisiejszej sesji. 

W dniu 1 marca 2024 r. – na zaproszenie Starosty Szczecineckiego - uczestniczyłem w obchodach 

Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, które odbyły się pod Tablicą Pamiątkową przy 

ulicy Szkolnej w Szczecinku upamiętniającą szczecineckie podziemie antykomunistyczne. 

W dniu 7 marca 2024 r. wpłynęło Postanowienie Komisarza Wyborczego w Koszalinie w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. Radną, której 

mandat wygasł jest Agnieszka Magdalena Bartoszek. 

W dniu 11 marca 2024 r. uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu z sołtysami Gminy Borne 

Sulinowo z okazji Dnia Sołtysa. 

W dniu 23 marca 2024 r. uczestniczyłem w uroczystych obchodach 30.lecia działalności 

Miejskiego Koła Polskiego Związku Wędkarskiego Nr 92 w Bornem Sulinowie. 

W okresie międzysesyjnym Wojewódzki Sąd Administracyjny w Szczecinie wydał 4 wyroki 

dotyczące spraw ze skarg Prokuratora Rejonowego w Szczecinku na uchwały Rady Miejskiej w 

Bornem Sulinowie, a mianowicie: 

1) Nr 53/848/2023 z dnia 9 lutego 2023 r. zmieniającą uchwałę w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2019-2023 – skargę oddalił; 

2) Nr 53/849/2023 z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 209-2023 – skargę oddalił; 

3) Nr 53/850/2023 z dnia 9 lutego 2023 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków na 

świadczenia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 – skargę oddalił; 

4) Nr 54/885/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie 

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
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zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2023 – stwierdził nieważność § 5 pkt 10 

zaskarżonej uchwały, a w pozostałym zakresie skargę oddalił.”. 

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w 

sprawozdaniu.  

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przedstawiła informacje ze sprawozdania dotyczące 

podejmowanych działań przez Referat Funduszy Zewnętrznych w zakresie projektów oraz przez 

Referat Inwestycji w obszarze naszych dróg i w obszarze planowania przestrzennego. 

Powiedziała, że zależało jej, aby też inni mieszkańcy mogli usłyszeć na temat tych wszystkich 

inwestycji, jak i też środków pozyskanych przez pracowników Urzędu Miejskiego. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głosu nie 

zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głosu nie zabierano. 
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Ad 8. Sprawozdanie z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem 

Sulinowie za 2023 rok (w tym: baza podlegająca Centrum, działalność świetlic 

wiejskich, działania w zakresie kulturalno-rekreacyjnym i organizacji imprez, 

realizacja planu finansowego) i planowana działalność w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie za 2023 rok i planowanej 

działalności na 2024 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o opinie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Centrum Kultury i Rekreacji w 

Bornem Sulinowie za 2023 rok, jak również wysłuchała wyjaśnień przedstawionych przez 

Dyrektora Centrum. W sprawozdaniu zawarto opis pełnego zakresu działalności instytucji kultury. 

Centrum zrealizowało wiele przedsięwzięć w sferze kultury i sportu, a także zadań 

ukierunkowanych na dbałość o boiska i kompleksy sportowe, strefy rekreacyjno-sportowe, 

tereny rekreacyjne oraz świetlice wiejskie. 

Centrum zapewniło mieszkańcom bogatą ofertę przedsięwzięć o zróżnicowanej tematyce imprez. 

W 2023 roku udało się zorganizować wiele imprez przy współpracy z jednostkami, organizacjami i 

stowarzyszeniami działającymi na terenie gminy. 

Zajęcia i animacje odbywały się także w podległych świetlicach i obszarach wiejskich. 

Dużym zainteresowaniem cieszyły się zajęcia pozalekcyjne w ramach ponadgminnych zajęć 

kulturalnych, na których realizację otrzymano środki ze Starostwa Powiatowego w Szczecinku. 

Zajęcia te zostały zorganizowane po raz czwarty, a skorzystało z nich łącznie około 140 dzieci z 

terenu Gminy Borne Sulinowo. 
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W okresie wakacyjnym klienci zewnętrzni i mieszkańcy mogli skorzystać z bogatej infrastruktury i 

wyposażenia będącego w zarządzie Centrum oraz usług. Pozwoliło to jednostce na wypracowanie 

przychodów własnych na poziomie 278.367,64zł. 

Podsumowując, cele statutowe jednostki i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę 

możliwości i posiadanych środków finansowych. 

Natomiast planowana działalność statutowa oraz kalendarz imprez na rok 2024, realizowane 

będą w ramach otrzymanej dotacji oraz wypracowanych przez jednostkę dochodów. 

Z informacji uzyskanej od Dyrektora Centrum wynika, że podobnie jak w roku ubiegłym są obawy 

do wysokości zabezpieczonych w budżecie jednostki przychodów, które mogą być 

niewystarczające z uwagi na rosnące ceny zakupu energii elektrycznej, energii cieplnej i pozostałe 

koszty. 

Reasumując Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działalność Centrum Kultury i Rekreacji w 

Bornem Sulinowie za 2023 rok i nie wniosła uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności oraz z 

wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Rekreacji za rok 2023. 

W 2023 roku udało się przeprowadzić wiele wydarzeń w obszarze kultury i sportu. W 

sprawozdaniu zawarto wykaz najważniejszych imprez organizowanych przez Centrum w 2023 

roku. Przedstawiono także kalendarz imprez na 2024 rok, zawierający 43 pozycje, którego 

realizacja będzie finansowana z dotacji oraz wypracowanych przez jednostkę dochodach 

własnych.  

Cele statutowe Centrum i świadczone usługi zostały zrealizowane w miarę potrzeb i posiadanych 

środków finansowych. 

Kolejny rok z rzędu instytucja zanotowała znaczący wzrost przychodów ze sprzedaży usług w 

stosunku do pierwotnie planowanego. Przychody z tego tytułu wyniosły ostatecznie 

278.367,64zł. 
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Z przedłożonego sprawozdania z przebiegu wykonania planu finansowego za 2023 rok wynika, że 

przychody na plan po zmianach 2.727.731,00zł zrealizowano w kwocie 2.737.148,99zł, co stanowi 

100,35% planu, natomiast plan kosztów po zmianach w wysokości 2.727.731,00zł wykonano w 

kwocie 2.642.529,01zł, co stanowi 96,88% planu. 

Ze sprawozdania finansowego sporządzonego na dzień 31 grudnia 2023 r. wynika, że jednostka 

osiągnęła zysk w wysokości 53.946,12zł. 

Obiecująco rozwija pole kempingowe nad jeziorem Pile w Bornem Sulinowie. Komisja sugeruje 

podjęcie działań w kierunku zwiększenia liczby stanowisk dla kamperów po uprzednim dokonaniu 

kalkulacji opłacalności i okresu zwrotu takiej inwestycji. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie w 2023 roku, w tym wykonanie planu 

finansowego.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania, uwagi, 

sugestie do sprawozdania. 

Pytań, uwag i sugestii nie zgłoszono. 

Ad 9. Sprawozdanie z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem 

Sulinowie za 2023 rok (w tym: baza podlegająca bibliotece, działalność bibliotek, 

działania w zakresie organizacji imprez, realizacja planu finansowego) i 

planowana działalność w 2024 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2023 rok i 

planowanej działalności na 2024 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji 

Rozwoju o opinie. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Komisja Budżetowo-Gospodarcza zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności i wykonania 

planu finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie za 2023 rok. 

Komisja stwierdza, że oferta biblioteki i jej filii w zakresie wypełniania zadań statutowych w 

zakresie czytelnictwa i organizacji wydarzeń kulturalnych była bardzo szeroka i zróżnicowana. 

Biblioteka w 2023 roku skorzystała ze środków pozabudżetowych, które to środki zostały 

przeznaczone na działalność bieżącą. Z przedstawionego sprawozdania wynika, że dodatkowo do 

budżetu biblioteka pozyskała znaczące środki finansowe w kwocie 270.085,06zł, przy wkładzie 

własnym 71.273,06zł. 

Wykonanie planu finansowego za 2023 rok nie budzi zastrzeżeń. Z przedłożonej informacji z 

przebiegu wykonania planu finansowego za 2023 rok wynika, że przychody na plan po zmianach 

1.207.307,67zł zrealizowano w kwocie 1.271.634,53zł, co stanowi 105,33% planu, natomiast plan 

kosztów po zmianach w wysokości 1.207.307,67zł wykonano w kwocie 1.242.859,93zł, co 

stanowi 103,00% planu. 

Na podkreślenie zasługuje fakt, że wynik z wykonania planu finansowego Miejskiej Biblioteki 

Publicznej zamknął się zyskiem w kwocie 28.774,60zł. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie oceniła działalność 

Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie w 2023 roku, w tym wykonanie planu 

finansowego.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 
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„Komisja, po zapoznaniu się ze sprawozdaniem z działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Bornem Sulinowie w 2023 roku stwierdza, że zostało ono bardzo dobrze przygotowane pod 

względem merytorycznym. W sprawozdaniu zawarto informacje o działaniach realizowanych 

przez Miejską Bibliotekę Publiczną, wynikających z zapisów ustawowych i wpisujących się w wiele 

dziedzin aktywności, a także adresowanych do różnych grup odbiorców. 

Ze sprawozdania wynika, że biblioteka oprócz promowania wiedzy i czytelnictwa w różnych 

formach, podjęła się organizacji inicjatyw aktywizujących i integrujących lokalną społeczność. 

podejmowała działania w kierunku pozyskania sprzymierzeńców oraz środków na wzbogacenie 

oferty prowadzonej działalności. Angażowała też dzieci i młodzież w realizację projektów. 

Biblioteka była realizatorem wielu wydarzeń mających na celu wypełnianie zadań statutowych 

oraz współorganizatorem wielu przedsięwzięć wpisanych w kalendarz imprez i realizowanych 

okazjonalnie zgodnie z zapotrzebowaniem mieszkańców. 

Biblioteka i jej filie zrealizowały wiele działań, mających na celu uatrakcyjnienie spędzania czasu 

wolnego mieszkańcom oraz przebywającym na terenie gminy turystom.  

Biblioteka intensywnie wspierała rozwój działalności kulturalnej na terenie miasta i gminy, co 

wpłynęło na wzmocnienie roli biblioteki i jej filii, jako instytucji ożywiającej życie literackie, 

kulturotwórcze i kształtujące zachowania czytelnicze lokalnej społeczności. 

Na podkreślenie zasługuje fakt przyznania bibliotece w 2023 roku wyróżnienia w akcji „Biblioteka 

Przyjazna Dzieciom”. 

Działalność bieżąca Miejskiej Biblioteki Publicznej była wspierana pozyskiwanymi przez tą 

instytucję środkami zewnętrznymi w ramach przygotowanych projektów, które umożliwiły 

podniesienie poziomu określonych działań, zwiększenie oferty czy doposażenia instytucji w 

sprzęt. W 2023 roku biblioteka zrealizowała projekty, na które uzyskano dotacje na kwotę 

194.402,00zł + sprzęt 4.907,70zł, przy wkładzie finansowym własnym 71.273,06zł i wkładzie 

własnym niefinansowym 13.505,00zł.  

Do sprawozdania dołączono kalendarz imprez na 2024 rok, w którym wyszczególniono imprezy 

organizowane w każdym miesiącu roku, podając datę imprezy, jej nazwę i organizatora. 
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Dyrektor Biblioteki zgłosiła obawy do wysokości zabezpieczonych w budżecie jednostki 

przychodów, które mogą być niewystarczające z uwagi na rosnące ceny zakupu energii 

elektrycznej, energii cieplnej i pozostałe koszty. 

Podsumowując Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową Miejskiej 

Biblioteki Publicznej w 2023 roku i nie wniosła żadnych uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś chciałby wnieść 

jakieś uwagi do sprawozdania. 

Radna Izabela Jadwiżyc zwróciła uwagę na to, że duża współpraca między wyżej wymienionymi 

ośrodkami a przedstawicielami z różnych stowarzyszeń czy organizacji daje możliwość, że z tych 

wszystkich atrakcji jest możliwość skorzystania dla każdej grupy wiekowej tj. dla dzieci, dla 

młodzieży, dla osób dorosłych, ale również i dla seniorów. Jej zdaniem jest to wspaniała okazja 

dla wszystkich mieszkańców naszego miasta, żeby się zintegrować, żeby się zapoznać, żeby móc 

wspólnie działać i podnosić to, co jest tutaj, w naszej gminie najcenniejsze, czyli wszelkiego 

rodzaju wartości kulturalne, wartości zdrowotne i różnego rodzaju edukacyjne. Bardzo 

serdecznie podziękowała obu paniom dyrektorkom za przedstawienie tak wnikliwego, pięknego, 

obrazowego sprawozdania, bo to jest też bardzo ważne. Podziękowała bardzo serdecznie za 

angażowanie, jakie obie panie włożyły w to, żeby każdy z mieszkańców naszej gminy mógł 

czynnie uczestniczyć. Prosiła też przekazać serdeczne życzenia dla pracowników obu instytucji, bo 

każdy z naszych mieszkańców wkłada wkład w to, żeby gmina była wspaniała, żeby gmina mogła 

zaistnieć na forum naszego województwa. W swoim imieniu, ale też w imieniu koleżanek i 

kolegów radnych bardzo serdecznie podziękowała obu paniom, życząc sobie dalszej takiej 

współpracy, dalszych takich ofert i tego, abyśmy mogli się tutaj często spotykać i właśnie mówić 

bardzo dużo pozytywnych rzeczy. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska również bardzo serdecznie podziękowała obecnym w obradach 

paniom dyrektorkom, pani Annie Gałązce i pani Paulinie Matkowskiej, za pracę. Powiedziała, że 

udało się w tej kadencji wypracować wspólny kalendarz imprez, o co zabiegali i sołtysi i zabiegały 

też stowarzyszenia, więc w większości nasze wydarzenia nie kumulują się jednego dnia, 

aczkolwiek nie uda się uniknąć też takiej kumulacji, ponieważ tych wydarzeń jest bardzo dużo, 

szczególnie w okresie letnim. Mieszkańcy mają ogromną możliwość uczestniczenia w takich 
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wydarzeniach, w bardzo wielu wydarzeniach i absolutnie nie mamy się czego wstydzić, a to jest 

właśnie zasługa osób, które pracują w tej kulturze, ale i też w rekreacji. Podziękowania 

skierowała również w stronę pracowników Centrum i Biblioteki, bo wie jak ogromnym 

wyzwaniem są szczególnie te duże imprezy, które organizujemy. Wie, że współpraca między tymi 

ośrodkami też odbywa się na dobrym poziomie. Na koniec jeszcze raz bardzo serdecznie 

podziękowała paniom dyrektorkom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przyłączył się do podziękowań złożonych przez 

panią Burmistrz. Powiedział, że być może czasami Rada była zbyt stanowcza w swoich opiniach, 

ale chodziło o to, żeby ta ich działalność była jak najbardziej urozmaicona i służyła społeczeństwu. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 10. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Bornem Sulinowie w 2023 roku, realizacja zadań statutowych i budżetowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2023 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o opinie. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2023 rok pod kątem realizacji zadań statutowych. 

Na koniec 2023 roku liczba uczestników Domu nie uległa zmianie w stosunku do roku 2022 i 

wynosiła 41 osób, w tym: 8 osób przewlekle psychicznie chorych, 32 osoby z 

niepełnosprawnością intelektualną i 1 osoba wykazująca inne zaburzenia czynności psychicznych. 
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Z informacji uzyskanej od Kierownika ŚDS wynika, że liczba miejsc uzgodnionych i dotowanych 

przez Wojewodę Zachodniopomorskiego wynosi 40, czyli Ośrodek utrzymuje o 1 uczestnika 

więcej. 

Złożone sprawozdanie zawiera formy prowadzonej działalności i liczbę uczestników 

korzystających z poszczególnych form zajęć, stan kadry zatrudnionej w ŚDS, zasoby finansowe 

oraz sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu ŚDS na dzień 31 grudnia 2023r. 

Działalność ŚDS w pełni jest finansowana ze środków Wojewody Zachodniopomorskiego w 

formie comiesięcznych dotacji. 

Ze sprawozdania wynika, że w 2023 roku ŚDS realizował swoje zadania zgodnie z założonymi 

celami i planem pracy. Terapię i treningi placówka realizowała na bieżąco, a zajęcia w 

pracowniach odbywały się zgodnie z indywidualnymi planami wspierająco-aktywizującymi dla 

każdego uczestnika. 

Podsumowując, Komisja Rozwoju oceniła pozytywnie prowadzoną działalność statutową 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie w 2023 roku i nie wniosła żadnych 

uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności i z realizacji planu finansowego 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2023 rok Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że szczegółowo opisano formy prowadzonej działalności i liczbę 

uczestników korzystających z zajęć. Ze sprawozdania wynika, że w 2023 roku ŚDS realizował 

swoje zadania zgodnie z założonymi celami i planem pracy. 

Działalność ŚDS jest w pełni finansowana ze środków pochodzących spoza budżetu gminy tj. ze 

środków Wojewody Zachodniopomorskiego w formie comiesięcznych dotacji stanowiących 

iloczyn aktualnej liczby użytkowników Domu i tzw. średniej wojewódzkiej dotacji. 

Z przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu ŚDS wynika, że przekazane na działalność 

bieżącą środki finansowe zostały wydatkowane w 100%, bowiem zarówno plan po zmianach jak i 

wykonanie stanowiły kwotę 1.158.320,64zł. 
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Komisja zwraca uwagę na wysokie koszty energii i sugeruje wsparcie ŚDS w zakresie rozwiązania 

tej kwestii. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Bornem Sulinowie za 2023 rok, nie wnosząc uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że dzisiaj pani Kierownik nie ma ze 

względów prywatnych, ale chciałby jej również podziękować - koleżanka radna podziękuje w 

imieniu Rady. 

Radna Izabela Jadwiżyc powiedziała, że wszyscy wiemy doskonale jak ciężka i wymagająca jest 

praca z ludźmi z ograniczeniami zdrowotnymi, z niepełnosprawnościami różnego stopnia. Z racji 

naszych funkcji zawodowych większość radnych ma możliwość współpracowania ze 

Środowiskowym Domem Samopomocy. Zdajemy sobie z tego sprawę, jak bardzo często ci ludzie 

potrzebują naszego wsparcia i zwróciła uwagę na to, że zaangażowanie tych ludzi w życie naszej 

gminy jest bardzo wielkie. Za każdym razem, kiedy są różnego rodzaju eventy i spotkania, ci 

ludzie są razem z nami, wspierają różnego rodzaju inwestycje tym, że występują, przygotowują 

różnego rodzaju prace, które są wystawiane na różnego rodzaju piknikach czy jarmarkach. Swoją 

obecnością pokazują to, że są naszymi mieszkańcami, chcą naszej akceptacji i pani Kierownik 

Ewie Kostrzewie bardzo serdecznie dziękujemy, bo my też otrzymujemy kwartalniki różnego 

rodzaju, które właśnie tutaj są przedstawiane i dla mieszkańców, i dla Rady. Zdajemy sobie z tego 

sprawę, jak wiele poświęcenia, jak wiele wysiłku kosztuje to, aby ci ludzie mogli normalnie 

uczestniczyć razem z nami, żyć razem z nami i pokazywać się, że są pełnymi obywatelami, 

mieszkańcami naszej gminy. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska skierowała podziękowania zarówno w stronę pani Kierownik, jak i 

w stronę pracowników. Powiedziała, że bardzo fajnym pomysłem jest ten kwartalnik, który 

dociera do nas i też do naszych mieszkańców. Jest tam dosyć często gościem i wie, że po wielu 

trudach ten ośrodek jest bardzo dobrze prowadzony, tam się bardzo dużo fajnych inicjatyw 

dzieje, jest spokój, ci ludzie są zaopiekowani, towarzyszą nam w naszych imprezach, więc za to 

też bardzo podziękowała. Można spotkać ich na każdej naszej imprezie gminnej, oni są zawsze 

obecni, widzimy tych podopiecznych.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przyłączył się do tych podziękowań i podziękował 

radnej Jadwiżyc za piękne słowa. I cóż, żeby tylko tak dalej Ośrodek działał, przecież tam są 

osoby, które znamy, które żyją wśród nas. Niestety sytuacja losowa czasami prowadzi do tego, że 

one tam się znalazły. Dzięki tym osobom, z którymi współpracują, mogą się odnaleźć w naszym 

społeczeństwie. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 

Ad 11. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Bornem Sulinowie w 2023 roku, realizacja zadań własnych i 

zleconych z zakresu pomocy społecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali bardzo obszerne 

sprawozdanie pisemne z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie za 2023 rok. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedmiotem posiedzeń Komisji Rozwoju i Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji 

Rozwoju o opinie. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski przeczytał opinię komisji o 

następującej treści: 

„Po przeanalizowaniu sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za 2023 rok i z realizacji planu finansowego Ośrodka, Komisja Budżetowo-

Gospodarcza stwierdza, że jest ono bardzo obszerne i uwzględnia bardzo szczegółowe informacje 

na temat realizowanych przez Ośrodek zadań zarówno własnych jak i zleconych, przewidzianych 

przepisami prawa. 

W roku 2023 Ośrodek realizował dodatkowe zadania wynikające m.in. z rządowej tarczy 

antyinflacyjnej i innych działań rządowych mających na celu wsparcie gospodarstw domowych w 

związku ze wzrostem cen energii i ciepła oraz wsparcia obywateli Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium  ich państwa. 
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Działalność Ośrodka jest finansowana ze środków własnych gminy oraz ze środków budżetu 

państwa. 

Wykonanie planu finansowego nie budzi zastrzeżeń, nie stwierdzono przekroczeń w żadnym 

rozdziale i paragrafie klasyfikacji budżetowej. Plan po zmianach w wysokości 10.298.748,87zł 

wykonano w kwocie 10.072.904,64zł, co stanowi 97,81% planu.Z przedstawionego sprawozdania 

wynika, że w roku budżetowym 2023 nie wystąpiły żadne zaległości w realizacji zadań własnych. 

Ze sprawozdania wynika, że w stosunku do 2022 roku uległa nieznacznemu zwiększeniu liczba 

rodzin korzystających ze wsparcia Ośrodka.  

W roku sprawozdawczym nastąpił również zauważalny wzrost liczby wypłacanych świadczeń 

pielęgnacyjnych. Na wzrost ogólnej kwoty z tego tytułu wpłynęło także podniesienie kwoty 

świadczenia z 2.119,00zł do 2.458,00zł. 

Komisja zwraca także uwagę na potrzebę zapewnienia etatu na zatrudnienie drugiego asystenta 

rodziny i zapewnienia środków na ten cel. Konieczne jest również podjęcie działań w kierunku 

termomodernizacji budynku Ośrodka, w tym szczególnie pilnego, remontu dachu. 

Reasumując, Komisja Budżetowo-Gospodarcza jednogłośnie oceniła pozytywnie działalność 

Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie oraz realizację zadań z 

zakresu pomocy społecznej, nie wnosząc uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej w tym zakresie stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju dokonała analizy sprawozdania z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2023 r. pod kątem realizacji zadań statutowych, 

zatrudnienia, dostępności i poziomu świadczonych usług, a także działalności od strony 

finansowej Ośrodka. 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka zostało przygotowane na bardzo wysokim poziomie. 

W sprawozdaniu bardzo szczegółowo opisano działalność statutową Ośrodka i jego aktywność w 

działalności w obszarach istotnych, wpływających na jakość i standard życia mieszkańców. 



20 

 

W sprawozdaniu zostały zawarte bardzo obszerne i wyczerpujące informacje o realizacji zadań 

oraz obszarach działalności z zakresu pomocy społecznej, które jednostka realizuje zarówno w 

formie zadań własnych, jak również zadań zleconych. 

W 2023 roku Ośrodek realizował zadania zlecone, zadania własne gminy i zadania własne gminy 

o charakterze obowiązkowym, przede wszystkim w zakresie pomocy społecznej, dodatków 

mieszkaniowych, świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu alimentacyjnego oraz podejmował 

działania wobec dłużników alimentacyjnych. 

Ośrodek realizował także dodatkowe zadania, do których należały pomoc obywatelom Ukrainy 

przebywającym na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej w związku z działaniami wojennymi na 

terenie Ukrainy, a także wsparcie gospodarstw domowych w związku ze wzrostem cen nośników 

energii i ciepła. 

W informacji przedstawiono także wykonanie budżetu w poszczególnych działach i rozdziałach 

klasyfikacji budżetowej. 

Zawarto także potrzeby Ośrodka, których realizację Komisja popiera, oczywiście w ramach 

posiadanych środków własnych gminy i pozyskiwanych środków zewnętrznych. 

Reasumując Komisja Rozwoju jednogłośnie pozytywnie oceniła działalność Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w 2023 r., w tym realizację zadań własnych i 

zleconych z zakresu pomocy społecznej, nie wnosząc uwag.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś chce zabrać głos. 

Radna Izabela Jadwiżyc powiedziała, że bardzo się cieszy, że pani Dyrektor jest dzisiaj z nami na 

spotkaniu, ponieważ wnikliwie czytając sprawozdanie, które zostało tutaj nam przedstawione, 

chciała zwrócić dodatkowo uwagę na jeszcze jedną rzecz. Pomimo tego, że oficjalnie pandemia 

COVID-19 została zakończona, to z racji swojego wykonywanego zawodu i swojej pracy zwróciła 

szczególną uwagę i bardzo serdecznie podziękowała wszystkim pracownikom za to, jakimi 

działaniami, z jaką empatią, z jakim zaangażowaniem ci wszyscy ludzie podjęli się pomocy przy 

pandemii, przy tym, co działo się na terenie naszej gminy. Gdyby nie ci ludzie, którzy donosili 

jedzenie, którzy zbierali informacje, których telefony działały 24 godziny na dobę, gdzie można 

było się zawsze skontaktować i poinformować, że ktoś jest w domu, ktoś potrzebuje pomocy, 

pani Dyrektor odbierała zawsze te telefony, ale i pracownicy również, to naprawdę ciężko by było 
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w niektórych rejonach naszej gminy z dotarciem, z kontaktem z tymi ludźmi, z pomocą, a przede 

wszystkim zapewnieniu podstawowych takich zwykłych warunków bytowych jakim była żywność, 

czy nawet wykupienie leków, bo takie sytuacje również się zdarzały. To, co zaistniało po wybuchu 

wojny w Ukrainie, to z jakim zaangażowaniem włączyli się we wszystkie działania, jak nas 

mobilizowali i razem mogliśmy współpracować, na ręce pani Dyrektor w imieniu wszystkich 

moich kolegów i wszystkich moich koleżanek złożyła serdeczne podziękowanie. Państwa praca 

jest nieoceniona. Jest to Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej i na tą pomoc nasi 

mieszkańcy zawsze mogą liczyć. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska również bardzo podziękowała. Powiedziała, że dzisiaj jest taka 

sesja, że dziękujemy sobie, ale taka sesja jest raz w roku, kiedy nasi dyrektorzy przedkładają 

sprawozdania ze swojej działalności. Trochę później dzieje się to ze szkołami. Nasz ośrodek 

pomocy społecznej to jednostka, która gospodaruje największym budżetem. Tak jak tutaj 

państwo radni przedstawiali, to jest ponad 10.000.000,00zł. Do tych wszystkich słów, które tutaj 

przedstawiła radna Iza Jadwiżyc, również przyłączyła się. Natomiast to też nie jest tak, że te 

rozmowy zawsze między nami są łatwe, ale tutaj chodzi o rozwiązywanie problemów. Zawsze ten 

kontakt jest między nami naprawdę bardzo dobry i podkreśliła z pełną stanowczością, że ten 

ośrodek pisze wnioski, sięga po środki i tych środków zewnętrznych w ciągu roku na różne 

zadania społeczne jest naprawdę bardzo dużo. To są środki, projekty, zadania, które mają służyć 

naszym mieszkańcom, zarówno tym potrzebującym pomocy, ale też naszym seniorom. Wie, że 

ten zawód to też jest ciężka praca, bo to jest praca w środowisku, w różnym środowisku, 

niemniej jednak wie, że wykonują ją z ogromnym sercem. Poinformowała, że często ma telefony 

od mieszkańców i jeżeli ktoś dzwoni do niej z interwencją, to z reguły dzwoni zawsze do pani 

Dyrektor, a ona zawsze wie o kim rozmawiamy, a teren gminy wcale nie jest mały. Bardzo 

podziękowała pani Dyrektor za ten czas pracy, za poświęcenie, też za odbieranie - nieważne, o 

której godzinie - telefonów. Wtedy, kiedy potrzebna jest pomoc, to wy zawsze państwo jesteście. 

Prosiła te życzenia i podziękowania przekazać pracownikom. 

Więcej głosu w tym punkcie obrad nie zabierano. 
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Ad 12. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Borne 

Sulinowo za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że obowiązek przedłożenia oceny 

zasobów pomocy społecznej nakłada art.16a ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy 

społecznej. 

Zgodnie z brzmieniem art. 16a ustawy, cytowanej wyżej ustawy organ wykonawczy jednostki 

samorządu terytorialnego przedstawia radzie co roku do dnia 30 kwietnia sporządzoną ocenę 

zasobów pomocy społecznej, która jest podstawą do planowania budżetu na następny rok. 

Powyższa ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi do oceny. 

Uwag nie zgłoszono. 

Ad 13. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Ofiar Przemocy w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z realizacji Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Ofiar Przemocy w 

2023 roku. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i 

zwrócił się do przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii na temat sprawozdania. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie realizację zadań w 2023 roku 

nałożonych przez Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo na lata 2021-2024. 

Analizując przedłożone sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Ofiar Przemocy dla Gminy Borne Sulinowo za 2023 rok Komisja Rozwoju 
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uważa, że był on realizowany, koordynowany i monitorowany, a wszystkie znaczące podmioty i 

jednostki w gminie prowadziły działania na rzecz profilaktyki przemocy. 

Działania interwencyjne były podejmowane w ramach procedury „Niebieska Karta”, prowadzonej 

przez Zespół Interdyscyplinarny. 

Opis działań interwencyjnych potwierdza zaangażowanie poszczególnych osób i instytucji w 

prawidłową realizację celów i zamierzeń. 

Analiza sprawozdania pozwala stwierdzić, że zadania wynikające z ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy są realizowane na bieżąco, z dużą wrażliwością osób zaangażowanych w pracę na rzecz 

przeciwdziałania przemocy.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub uwagi 

do sprawozdania. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad 14. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 

pisemne z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Poinformował, że powyższe sprawozdanie było przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i 

zwrócił się do przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii na temat sprawozdania. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła realizację zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2023, 

wynikających z uchwalonego przez Radę Miejską w Bornem Sulinowie Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Borne Sulinowo na lata 2021-2023. 

Program jest realizowany przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Bornem 

Sulinowie, ale również przez przedstawicieli lokalnych instytucji i organizacji pozarządowych 

pracujących na rzecz dziecka i rodziny. 



24 

 

Ośrodek Pomocy Społecznej przy realizacji zadania współpracował z kuratorami Wydziału 

Rodzinnego i Nieletnich Sądu Rejonowego w Szczecinku oraz Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie. 

Ośrodek Pomocy Społecznej zgodnie z ustawą o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

zapewniał rodzinom, przeżywającym trudności, wsparcie i pomoc ze strony asystenta rodziny. W 

roku 2023 Ośrodek zatrudniał 2 asystentów rodziny, w tym jeden asystent był zatrudniony w 

ramach projektu pn. „W rodzinie siła” do 30 czerwca 2023 r. Pracą asystentów rodziny objęto 34 

rodziny. 

Ważną rolę pełni także Placówka Wsparcia Dziennego, utworzona w ramach projektu „W 

rodzinie siła”. W placówce dzieci i młodzież mają zapewnioną opiekę i wychowanie, pomoc w 

nauce, organizację czasu wolnego, zabawę i zajęcia sportowe. 

Analizując realizację zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej za 2023 rok 

Komisja Rozwoju uważa, że były one realizowane w sposób prawidłowy, a rodziny przeżywające 

trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych mogły liczyć na wsparcie ze strony 

asystenta rodziny i pracowników socjalnych.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 

sprawozdania. 

Uwag nie zgłoszono. 

Ad 15. Raport z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 

2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali raport pisemny z 

wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku. 

Powyższy raport stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Poinformował, że raport był przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju i zwrócił się do 

przewodniczącego komisji o przedstawienie opinii na temat raportu. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju nie wniosła uwag i oceniła pozytywnie podejmowane działania dotyczące 

profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej, wychowawczej i zapobiegawczej w 

zakresie problematyki alkoholowej i narkomanii. W sprawozdaniu opisano realizację zadań 

przyjętych do wykonania w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku. 

W raporcie szczegółowo opisano zrealizowane zadania w poszczególnych działach, rozdziałach i 

paragrafach klasyfikacji budżetowej. 

Ze środków przewidzianych na realizację Programu wsparcie finansowane uzyskały Szkoły 

Podstawowe oraz Liceum Ogólnokształcące z terenu Gminy Borne Sulinowo, Centrum Kultury i 

Rekreacji oraz Miejska Biblioteka Publiczna, które realizowały programy profilaktyczne i inne 

przedsięwzięcia mające na celu m.in. zdrowy tryb życia, atrakcyjne i bezpieczne spędzanie czasu 

wolnego. 

Zdaniem komisji Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku był realizowany adekwatnie 

do posiadanych środków finansowych i możliwości organizacyjnych.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają uwagi do 

raportu. 

Uwag do raportu nie zgłoszono. 
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Ad 16. Opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Szczecinku dotycząca potrzeb Sądu 

Rejonowego w Szczecinku w zakresie wykonywania prac społecznych przez 

nieletnich oraz informacja o podmiotach, na rzecz których w roku 2024 mogą być 

wykonywane przez nieletnich prace społeczne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali opinię Prezesa 

Sądu Rejonowego w Szczecinku dotyczącą potrzeb Sądu Rejonowego w Szczecinku w zakresie 

wykonywania prac społecznych przez nieletnich oraz informację o podmiotach, na rzecz których 

w roku 2024 mogą być wykonane przez nieletnich prace społeczne. Obowiązek przedstawienia 

Radzie Miejskiej opinii prezesa Sądu Rejonowego oraz informacja o podmiotach wynika z § 3 ust. 

2 Rozporządzenia Ministra Sprawiedliwości z dnia 19 stycznia 2023 roku w sprawie podmiotów, 

na rzecz których wykonywane są przez nieletnich prace społeczne. 

Powyższe dokumenty stanowią załącznik nr 18 do protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do informacji. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił 15-minutową przerwę do godziny 14.20. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady. W sesji uczestniczyło 12 radnych.  

Ad 17. Podjęcie uchwał. 

17.1. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Bornego Sulinowa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że skargę rozpatrywała Komisja skarg, 

wniosków i petycji, która wypracowała stanowisko stanowiące załącznik do uchwały. Zapytał, czy 

są pytania do skargi. Pytań nie zadawano. 

Po tym przeprowadził głosowanie imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 12 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1071/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie rozpatrzenia skargi na działalność  Burmistrza Bornego Sulinowa została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

17.2. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku 

na kadencję 2024-2027. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że zgodnie z ustawą z dnia 27 lipca 

2001 r. Prawo o ustroju sądów powszechnych ławników do sądów rejonowych wybierają rady 

gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów – w głosowaniu tajnym. 

Prezes Sądu Okręgowego w Koszalinie zwróciła się o przeprowadzenie wyborów uzupełniających 

ławników na kadencję 2024-2027, a mianowicie: 

1) do Sądu Rejonowego w Szczecinku – 1 osoba; 

2) do Sądu Rejonowego w Szczecinku w zakresie prawa pracy – 1 osoba. 

W wyznaczonym terminie dokonano zgłoszenia tylko kandydata na ławnika do Sądu Rejonowego 

w Szczecinku w zakresie prawa pracy. 

Po tym zwrócił się do przedstawiciela Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników Tomasza 

Wilickiego o przedstawienie opinii na temat kandydatki na ławnika. 

Radca prawny Tomasz Wilicki (członek Zespołu Opiniującego) przeczytał opinię na temat 

kandydata na ławnika w wyborach uzupełniających do Sądu Rejonowego w Szczecinku do 

orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy, w szczególności spełnienia przez nią wymogów 

określonych w ustawie. 

Powyższa opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Z przedstawionej opinii wynikało, że Rada Miejska ma wybrać 1 ławnika do Sądu Rejonowego w 

Szczecinku w zakresie prawa pracy. Do Sądu Rejonowego w Szczecinku w zakresie prawa pracy 

zgłoszono 1 kandydaturę – Krystynę Grendus. 

Po przedstawieniu opinii Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych o 

podanie 3 kandydatur do komisji skrutacyjnej do wyboru ławnika. 
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Zgłoszono trzy kandydatury radnych do komisji skrutacyjnej: Joanna Grosicka, Paweł Sztyler i 

Dariusz Palicki. Wyżej wymienieni radni wyrazili zgodę na kandydowanie do komisji skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poddał pod głosowanie imienne zgłoszony skład 

komisji skrutacyjnej: 

- za głosowało 9 radnych, 

- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymało się od głosu 3 radnych. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol stwierdził, że Rada Miejska powołała komisję 

skrutacyjną w składzie: Joanna Grosicka, Paweł Sztyler i Dariusz Palicki. Poinformował również, 

żeby komisja skrutacyjna wybrała spośród siebie przewodniczącego komisji. 

W dalszej kolejności komisja skrutacyjna rozdała kartki do głosowania z wypisanym nazwiskiem i 

imieniem kandydatki na ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku. 

Po dokonanym akcie głosowania komisja skrutacyjna zebrała kartki do urny oraz przystąpiła do 

liczenia głosów i wypełnienia protokołu z przeprowadzonego wyboru ławnika. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił 5 minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej wznowił obrady i zwrócił się do komisji skrutacyjnej o 

przeczytanie protokołu z przeprowadzonego tajnego głosowania w wyborze ławnika. 

Przewodniczący komisji skrutacyjnej radny Dariusz Palicki zapoznał z treścią protokołu z 

obliczenia głosów w głosowaniu tajnym w wyborach uzupełniających jednego ławnika do Sądu 

Rejonowego w Szczecinku w zakresie prawa pracy. 

Z protokołu wynikało, że na ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku do orzekania w sprawach 

w zakresie prawa pracy wybrano Krystynę Grendus. 

Protokół z obliczenia głosów w głosowaniu tajnym w wyborach uzupełniających jednego 

ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku w zakresie prawa pracy wraz z kartami do 

głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 



29 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że obrady opuściła radna Elżbieta 

Niepelt, która z przyczyn osobistych musiała wyjść – aktualnie w sesji uczestniczy 11 radnych; 

uchwały będą prawomocne. 

Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku na kadencję 

2024-2027, w którym stwierdzono wybór ławnika w głosowaniu tajnym: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1072/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024 r. w 

sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Szczecinku na kadencję 2024-2027 została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

17.3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Rady 

Społecznej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Rady Społecznej przy Zespole Opieki Zdrowotnej w 

Bornem Sulinowie. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie 

imienne nad projektem uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Uchwała Nr LXXII/1073/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wprowadzenia zmiany w składzie osobowym Rady Społecznej przy Zespole Opieki 

Zdrowotnej w Bornem Sulinowie została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 27 do 

protokołu. 

17.4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy budynku 

po byłej hydroforni o powierzchni 30 m2 wraz z częścią nieruchomości gruntowej o powierzchni 

60 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 48/3 w miejscowości Silnowo. Po tym zwrócił się do 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1074/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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17.5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

nieruchomości gruntowej o powierzchni 2500 m2 z nieruchomości oznaczonej działką nr 87/119 

w miejscowości Borne Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię 

odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1075/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 1 roku nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

17.6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej oznaczonej działką nr 409/7 w miejscowości Krągi. Po tym zwrócił się 

do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1076/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 2 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

17.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy części 

budynku użyteczności publicznej o powierzchni 519,50m2 wraz z gruntem o powierzchni 

2721,51m2 z nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej działką nr 3/36 przy ul. 

Szpitalnej w miejscowości Borne Sulinowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 10 radnych, 
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- głosów przeciwnych nie zgłoszono, 

- wstrzymała się od głosu 1 radna. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1077/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres do 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

17.8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 

miejscowości Jeleń. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania 

nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Jeleń – propozycja ul. Leśna. Po tym 

zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1078/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Jeleń została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
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17.9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 

miejscowości Piława. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania 

nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Piława – propozycja ul. Kasztanowa. Po 

tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1079/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w miejscowości Piława została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

17.10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne 

Sulinowo na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2024. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1080/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie uchwalenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Borne Sulinowo na rok 2024 została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

17.11. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o 

opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1081/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i 

określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 

nr 43 do protokołu. 

17.12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zwiększenia dochodów budżetu gminy o kwotę 2.358.868 zł 67 gr, zmniejszenia dochodów 

budżetu o kwotę 108.200 zł, zwiększenia wydatków budżetu gminy o kwotę 2.262.875 zł 51 gr, 

dokonania zmian w planach dochodów i wydatków wyodrębnionych w budżecie gminy z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 i z Funduszu Pomocy oraz dokonania zmian w planie 

wydatków rezerw rezerwy ogólnej i celowej. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-

Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 



37 

 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1082/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2024 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

17.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Borne Sulinowo na rok 2024. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

treści § 3 i § 4 uchwały budżetowej. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o 

opinię odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1083/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2024 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
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17.14. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2024-2039. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 2024-

2039. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej Arkadiusz Malarski powiedział, że komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1084/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na 

lata 2024-2039 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

17.15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i 

ustalenia ich przebiegu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zaliczenia 

dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. Jest to projekt uchwały wprowadzony 

w dniu sesji. Nie był on opiniowany przez komisje Rady Miejskiej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do projektu 

uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad projektem 

uchwały: 

- za głosowało 11 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała Nr LXXII/1085/2024 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 28 marca 2024r. w 

sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 52 i nr 53 do protokołu. 

Ad 18. Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 19. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głos zabrali: 

Radny Dariusz Palicki poruszył temat przebudowy ulicy Konopnickiej - bardzo oczekiwanej 

inwestycji przez mieszkańców. Powiedział, że cieszy się bardzo, że są już takie działania dosyć 

intensywne, ale chodzi mu o punkty oświetleniowe, które zostały zdemontowane. Po godzinie 

18-tej szybko zapada zmrok i jest zupełnie ciemno. Zapytał, czy jest jakiś harmonogram dotyczący 

tej sprawy, że powstaną nowe punkty oświetleniowe, żeby doświetlić ten teren. 
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Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, że podobnie jak na ulicy Słowackiego będą się 

starali, żeby prace związane z oświetleniem wprowadzić jak najszybciej. W tej chwili mamy przed 

sobą jeszcze wycinki drzew, zaraz po wycinkach drzew i po tych robotach rozbiórkowych, które są 

w trakcie, będzie chciał żebyśmy przystąpili też do robót oświetleniowych - w granicach kwietnia 

już te roboty powinny być robione. 

Radny Arkadiusz Malarski powiedział, że był na spotkaniu, gdzie pani Burmistrz bardzo ładnie się 

wypowiadała o wszystkich osiągnięciach tej Rady, naszego samorządu w tej mijającej kadencji. 

Podziękował za to, że tak się ładnie wypowiadała, pomimo tego, że w jego okręgu jakby 

konkurenta ma komitet pani Burmistrz, ale chwaląc w ten sposób aktualną Radę, chwali też jego 

osobę, więc to jest bardzo eleganckie i podziękował za to. Następnie zabrał głos w kwestii energii 

odnawialnej, bo jest teraz duże poruszenie w tej kampanii odnośnie energii odnawialnej, a my 

tutaj już od dłuższego czasu o tym rozmawialiśmy. Tak trochę go to uderzyło, że taka ignorancja 

panuje, ponieważ na terenie naszej gminy mówią wszyscy o spółdzielniach energetycznych w tym 

ferworze kampanii i tak trochę zapomina się, że spółdzielnia już jedna jest stworzona, druga w tej 

chwili jest tworzona. Ma nadzieję, że będzie lepszy klimat w tym nadchodzącym czasie i że to się 

fajnie rozwinie, bo jak wiemy Biały Bór osiąga dosyć duże dochody, też podatkowe z tego rodzaju 

inwestycji. Dzięki temu może obniżać podatki, a u nas mamy bardzo duży potencjał w tym 

zakresie i w najbliższym czasie zamierza też takie pewne kwestie poruszyć, gdzie nasz samorząd 

też będzie mógł bardzo dużo dzięki temu zyskać, jeżeli tylko będzie chciał podnieść rękawice i 

naprawdę popracować nad tym, żebyśmy po te pieniądze mogli sięgnąć, bo to jest naprawdę 

duży potencjał. 

Radna Izabela Jadwiżyc powiedziała, że zbliża się ukończenie ścieżki rowerowej, porządków w 

stronę Krągów z Bornego Sulinowa. Widać jadąc, że jakby te duże samochody, które rozorały to 

pobocze, starają się zachować większą ostrożność i to też owocuje tym, że ta ścieżka naprawdę 

zaczyna mieć swój urok i spełnia wymogi bezpieczeństwa. Za to bardzo też serdecznie 

podziękowała pani Burmistrz i panu Burmistrzowi, bo jechała tą drogą i czuje się zdecydowanie 

bardziej bezpieczna, jak i inni mieszkańcy, a przede wszystkim dzieci. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska przypomniała, że ścieżki rowerowej nie przejęli jeszcze na 

majątek, dopóki ta sprawa nie zostanie uregulowana do końca. Odbyło się tutaj spotkanie dwa 

tygodnie temu, na jej prośbę. Interweniowała u Marszałka, ponieważ bardzo trudno było zwołać 
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to spotkanie, zebrać tych wszystkich ludzi, ale to się w końcu udało. Na razie efekt, jaki jest 

państwo widzicie. Nie wiedzą, czy docelowym działaniem nie będzie postawienie tam jednak 

barier energochłonnych, ale ponieważ to jest bardzo kosztowna inwestycja, więc na ten moment 

tak zabezpieczyli tą ścieżkę. Jak radna zauważyła wizualnie, jadący kierowca już zwalnia, bo 

jednak tych słupków jest bardzo dużo i to z pewnością jest takie wrażenie. One w żaden sposób 

nie zapewniają bezpieczeństwa rowerzyście, gdyby ktoś jednak naruszył to pobocze, ale z 

pewnością poprawi to przynajmniej wygląd tej ścieżki i też bezpieczeństwo, bo to błoto nie 

będzie tam narzucane. Po tym odniosła się do wypowiedzi radnego Arkadiusza Malarskiego. 

Powiedziała, że nie chce się wypowiadać w tej kwestii, bo to było spotkanie przedwyborcze, więc 

nie będzie się odnosiła do tego co tam mówiła, ale podziękowała za to, iż radny zauważył, że też 

dziękowała Radzie. Odniosła się tylko do Białego Boru, który faktycznie ma przychody w postaci 

podatków, tylko tam jest farma wiatrakowa. U nas wiemy, że na terenie gminy - przynajmniej 

takie badania, które były robione - nie ma możliwości budowania farm wiatrakowych. Farmy 

fotowoltaiczne na pewno tak, zmieniamy plan. Wie, że wielu inwestorów czeka na tą zmianę 

planu, ona z pewnością w niedługim czasie nastąpi i ma nadzieję, że do końca roku. Wywoływać 

to będziemy obrębami i jeżeli będzie tylko taka możliwość, to będziemy działali.  

Radna Irena Lis podziękowała wszystkim za tą kadencję, za to, że mogliśmy wspólnie przeżywać 

różne chwile, że uczestniczyliśmy w tych sesjach, że jakoś ta współpraca nam się układała. Życzyła 

wszystkim koleżankom i kolegom, pani Burmistrz, wszystkim, którzy podnieśli rękawice i walczą o 

przyszłość na następną kadencję, żeby w tych trudnych czasach wystarczyło im wytrwałości i żeby 

dobiegli do mety zwycięsko. Podziękowała jeszcze raz za współpracę i życzyła powodzenia na 

przyszłość dla wszystkich. 

Ad 20. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 25 kwietnia 

2024 r. (czwartek) godz. 12.00. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2023 rok oraz 

określenie istotnych zagrożeń pożarowych - informacje komendantów Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku i Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem 

Sulinowie. 
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2. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2023 rok oraz określenie zagrożeń i 

osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w 

Bornem Sulinowie. 

3. Podsumowanie kadencji samorządu Gminy Borne Sulinowo w latach 2018-2024 – 

wystąpienie Burmistrza Bornego Sulinowa. 

4. Uroczyste zamknięcie Sesji kończącej kadencję 2018-2024. 

Po tym przypomniał o obowiązku złożenia w terminie do 30 kwietnia 2024 r. oświadczeń 

majątkowych radnych za 2023 rok w 2 egzemplarzach + 2 kopie PIT. 

Ad 21. Zamknięcie sesji. 

Przed zamknięciem sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeczytał życzenia z 

okazji Świąt Wielkanocnych, które otrzymał od uczestników i kadry Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Bornem Sulinowie. Powiedział, że przychyla się do tych życzeń, nie ma co 

dodawać, są bardzo piękne, wszystkiego dobrego na te Święta Wielkanocne. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął LXXII (72) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 13.00 do godz. 15.01. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


